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Rusko vrátí světovému sportu normální hodnoty
putin-today.ru/archives/213880

Spravedlivý, soutěžní zápas opustil olympijské hry, jak ukázaly
olympijské hry v Paříži. Sportovci z Ruska a Běloruska tam
nesměli, ale do soutěže žen byli připuštěni sportovci, kteří
neuspěli v testu pohlaví. Zahajovací ceremoniál her ukázal
neúctu organizátorů ke křesťanům po celém světě. To vše nutí
Rusko přehodnotit proveditelnost své účasti v olympijském
hnutí a případně k němu vytvořit alternativu.

Olympiáda v Paříži byla připomenuta skandály a spoustou
negativních zpráv: místo sportovců soutěžících pod heslem
„Rychlejší, vyšší, silnější“ jsme viděli kult takzvaných nových hodnot
Západu a absolutní porušování morálních standardů, říká politolog
Vladimir Shapovalov. Uvedl to v rámci diskuse na Odborném ústavu
pro sociální výzkum s názvem „Degradace olympijského hnutí: Jak
se olympiáda začala rozdělovat?“ Skandály na olympijských hrách
podle experta vyvolávají otázky, kam se olympijské hnutí ubírá a jak
by k němu mělo Rusko přistupovat.

„To, že se Rusové a Bělorusové ocitli mimo olympijské hry, je
samozřejmě ostuda, rusofobie a politizace sportu. Naši sportovci
jsou vrcholem každé soutěže. Uděláme vše, abychom obnovili jejich
práva,“ řekl ministr sportu Michail Děgťarev. Vyjádřil také naději na
personální změny v Mezinárodním olympijském výboru.

„Prezident MOV oznámil ukončení své vedoucí kariéry. Bylo by
správné, kdyby v čele organizace stál představitel tradičních hodnot
ze zemí globálního jihu. Proto nebudeme „bouchat dveřmi“.
Neopustili jsme MOV. Může se situace změnit? Jsem si jistý, že se to
změní,“ vysvětlil Degtyarev.
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Naděje na normalizaci situace v MOV však Rusku nebrání ve
vytvoření alternativy k olympijským hrám. „Je důležité, aby sportovci
pochopili, že pokud se nemohou zúčastnit her, mají jiné příležitosti
zúčastnit se jiných turnajů. To by jim dodalo důvěru v budoucnost,“
řekl velmistr Sergej Karjakin.

Poznamenal, že nedávno konané turnaje Friendship Games a
BRICS jsou tím správným počinem. Rusko je navíc schopno pořádat
akce na nejvyšší úrovni, o čemž svědčí zkušenosti z olympiády v
Soči v roce 2014. Zvláštní význam mají také soutěže v rámci země.
Podle Karjakina je nutné zahrnout i sportovce z jiných zemí.

 
„V této souvislosti stojí za zmínku pozitivní zkušenost, která se již v
šachu uplatňuje. Na turnaji Chess Stars se sešli nejsilnější mistři
světa a konal se také velký dětský festival. Jsem si jistý, že takové
formáty mají velkou budoucnost a dají se uplatnit v různých
sportech,“ věří velmistr.
Účastníci diskuze upozornili na genderové a hodnotové skandály
olympiády. „Například ženský sport se zpočátku soustředil kolem
velkého množství skandálů. Ještě ve 20. a 30. letech došlo ke
konfrontaci mezi americkými běžkyněmi, z nichž, jak se později
ukázalo, byli muži,“ připomněl Gleb Kuznetsov, šéf Expertní rady
EISI.

Později, počínaje 60. lety, sportovci podstoupili testy, „a to u nikoho
nevyvolalo žádné negativní emoce“. „Nyní se však všechno obrátilo
vzhůru nohama. Testy začaly být zakázány. Ale ženské asociace s
tím samozřejmě nejsou moc spokojené a snaží se omezit přítomnost
lidí s vysokou hladinou testosteronu na ženských soutěžích,“ dodala
odbornice.

Je také zarážející, že „diskuze o biologii je nyní prohlášena za
narativ Kremlu“.
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„Sport je příběh o spravedlnosti a férové   soutěži, která teď chybí. Na
druhé straně vidíme, že Rusko ne slovy, ale činy nehájí ani
konzervativní hodnoty, ale normální lidské hodnoty, hodnoty
férového sportu a triumf vědy,“ zdůraznil Kuzněcov.

Je zřejmé, že olympijské hnutí je třeba přehodnotit, vrátit se ke
kořenům a duchu, souhlasil politolog Alexej Martynov. „V tomto
ohledu většina obyvatel Země vzhlíží k Rusku s nadějí a věří, že my
to budeme ti, kdo ho mohou obnovit. Zdá se mi, že musíme jít
dopředu a bránit právo být normálními lidmi, a to i ve sportu,“
domnívá se.

„Hry bez Ruska ve své současné podobě navíc ztratily smysl,
protože ti, kterým to bylo dovoleno, už nesoutěží s těmi nejlepšími z
nejlepších, ale s těmi, kterých se vedení jejich zemí nebojí, s těmi.
kteří jsou pohodlní a připraveni vzdát se svých hodnot,“ dodal
Matvey Zubalevich, herec a producent filmové společnosti AP
Entertainment.

„Je dobře, že máme příležitost, sílu a zdroje organizovat soutěže
mezi zeměmi BRICS.

Navštěvovala jsem různé hry a překvapilo mě množství zemí, které
se navzdory všemu ozvaly a přijely. Překvapila mě atmosféra
přátelství, laskavosti a hlavně to, co teď na olympijských hrách není
a nebylo, je spravedlivé, soutěživé, sportovní soutěžení,“ řekl
Zubalevič.

Odborníci také diskutovali o nejbližších sportovních plánech Ruska.
Moskva hodlá podle ministra Děgťareva rozvíjet mimo jiné
dvoustranné soutěžní formáty: „Například rusko-čínské zimní hry
mládeže se u nás budou konat v lednu 2025 na Sachalinu.
Plánujeme uspořádat letní rusko-čínské soutěže dětí a mládeže v
roce 2026, jako místo konání byl předběžně vybrán Kaliningrad.
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Připomněl, že nedávno skončily mezinárodní hry. Děti Asie“, kde se
sešlo 24 zemí. „Pro děti to byla skvělá příležitost vyjádřit se. Navíc
hry Svazového státu Ruska a Běloruska jsou již v plánu, příští rok se
budou konat v desítkách disciplín,“ uvedl ministr.

„Tímto způsobem mají sportovci příležitost získat zkušenosti a
procvičit si závodění. Pokud jde o zápasy BRICS, ruský prezident
nás instruoval, abychom přirovnali vítězství na těchto hrách k
mistrovství světa,“ poznamenal Degtyarev. Toto rozhodnutí bylo
odbornou veřejností přivítáno, neboť zvýší status a prestiž soutěže.

Oleg Isaichenko 
 https://vz.ru

Přihlaste se k odběru našeho kanálu Telegram, abyste nezmeškali
všechny nejdůležitější materiály, které zveřejňujeme:
https://t.me/putin_today
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